
سخنگوی کمیس�یون امنیت ملی و سیاست 
خارج�ی مجل�س ش�ورای اس�امی گفت در 
جلسه این کمیس�یون وزیر پیشنهادی کشور 
بیان داش�ت که باید ورود اتباع به کش�ورمان 
متوقف شوند و بعد هم آنها را ساماندهی کنیم 
که راهکارش برای ساماندهی آنها انسداد مرز 

بود.
به گزارش ایسنا، ابراهیم رضایی با اشاره به جلسه 
کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس 
با حضور س��ردار اس��کندر مومنی وزیر پیش��نهادی 
کشور گفت: در این جلسه سردار مومنی با اشاره ای 
به س��وابق خود و تبیین دیدگاه هایش بیان کرد که 
وزارت کشور یک وزارت بین بخشی است و بسیاری 
از امور در قالب شوراهای مختلف به صورت مستقیم 
ماموریت ه��ا را انجام نمی دهند، بلکه وزارت کش��ور 
تقس��یم کننده و هماهنگ کننده س��ایر دستگاه ها 

است تا سیاست های کشور را پیش ببرند.
وی اضافه ک��رد: همچنین مومنی بر روی موضوع 
وفاق ملی به عنوان شعار دولت تاکید کرد و این که که 
استفاده از افکار مختلف مدنظر است؛ اشاره ای داشت 
که کابینه مس��عود پزشکیان تنها کابینه ای است که 
بیشترین استفاده را از کابینه قبل از خودش داشته 
اس��ت و گفت که ما در استان ها هم همین سیاست 
را داری��م و م��اک اصلی ما در انتصابات، شایس��ته 
س��الاری خواهد بود و شاخص هایی را در کارگروه ها 
تعیین می کنیم و ماک هایی را در نظر می گیریم و 
تعدادی پیشنهاد می شوند و بر مشورت با مجلس و 
نمایندگان تاکید کرد و گفت که اصل بر این نیست 

که همه فرمانداران و استانداران جابه جا شوند.
رضایی ادامه داد: وزیر پیش��نهادی کش��ور تاکید 
کرد کس��انی که کار می کنند، به کار خودشان ادامه 
خواهن��د داد و کارآم��دی هم مهم تری��ن مؤلفه در 
موضوع انتصابات اس��ت و اس��تانداران، فرمانداران و 

بخشداران همگی باید افراد کارآمدی باشند.
تاکی��د وزی��ر پیش��نهادی کش��ور ب��ر توج��ه به 

سرمایه های اجتماعی در تامین امنیت
وی اف��زود: مح��ور بع��دی در برنامه ه��ای وزی��ر 
پیشنهادی کشور، امنیت عمومی بود که گفت امنیت 

را با نگاه امنیت سلبی و ایجابی تامین می کنیم و در 
تامین امنیت، س��رمایه های اجتماعی نیز مدنظر ما 
خواهد بود. محور بعدی برنامه های وزیر پیشنهادی 
کشور، موضوع همسایگی بود که اشاره کرد که باید 
تعامل لازم را برای توافق های مرزی با همس��ایگان 

داشته باشیم.
س��خنگوی کمیس��یون امنی��ت ملی و سیاس��ت 
خارجی مجلس شورای اسامی ادامه داد: همچنین 
سردار مومنی به تعدد و تراکم اتباع بیگانه اشاره کرد 
و گفت که در گام اول باید ورود اتباع به کش��ورمان 
متوقف ش��وند و بعد هم باید آنها را ساماندهی کنیم 
که راهکارش برای س��اماندهی آنها انسداد مرز بود و 

گفت برای این کار برنامه ریزی خواهیم کرد.
رضای��ی اظهار کرد: محور بعدی اظهارات س��ردار 
مؤمنی درباره تقسیمات کشوری و نظارت بر شوراها 

بود و بر حساسیت های آن هم تاکید کرد.
مومنی: کسی برای معرفی من واسطه نبوده و 

توصیه نکرده است
نماینده دشتس��تان در مجلس ش��ورای اس��امی 
گف��ت: در ادامه اعض��ای کمیس��یون امنیت ملی و 
سیاس��ت خارجی مجلس ش��ورای اسامی سوالات 
و نقط��ه نظرات خودش��ان را مطرح کردند. س��ردار 
مؤمن��ی در پاس��خ به س��والات نماین��دگان درباره 
چگونگی انتخاب خود به عنوان گزینه پیش��نهادی 
وزارت کشور توضیحاتی داد و به سابقه آشنایی خود 
از دانشگاه تبریز و از سال های قبل با پزشکیان اشاره 
و تاکید کرد که کسی برای معرفی وی واسطه نبوده 
و کس��ی او را معرف��ی نکرده و از قبل با پزش��کیان 
آشنایی داشته است و کسی توصیه نکرده که وی به 

عنوان گزینه پیشنهادی وزارت کشور معرفی شود و 
به صورت مستقیم با خود پزشکیان جلساتی داشته 

و صحبت کرده است.
س��خنگوی کمیس��یون امنی��ت ملی و سیاس��ت 
خارجی مجلس شورای اسامی بیان کرد: نکته دیگر 
آن بود که س��ردار مومنی درباره انتصابات گفت که 
رئی��س جمهور تاکید کرده در انتص��اب فرمانداران، 
اس��تانداران و مدیران وزارت کشور بر اساس همین 
مدل فعلی یعنی مدل تشکیل کابینه شما جلو بروید 
و ش��اخص هایی را بگذارید و بر اس��اس ش��اخص ها 
پیش بروید و ش��اخص ها بر اساس شایسته سالاری 
باشد و از قول رئیس جمهور گفت که اگر استانداری 
شایس��ته اس��ت، آن را ابقا کنید و کار را با او ادامه 
دهید و اگر دیدید فردی کارآمدی دارد، با وی ادامه 

دهید.
رضایی گفت: مطلب بعدی آن اس��ت که س��ردار 
مؤمنی گفت که اگر فردی کارآمدی داش��ته باشد و 
شایستگی داشته باشد، کارش را ادامه خواهد داد و 
اصلی ترین کار ما هم همین موضوع انتصابات است و 
بر اس��اس همین شاخص ها و سازوکارها انتصابات را 

دنبال خواهیم کرد.
ب��ه گفته وی، در این جلس��ه نماین��دگان بر لزوم 
داش��تن نظریه برای اداره وزارت کشور، لزوم تعامل 
با نمایندگان مجلس و مشورت با آنان در انتصابات، 
تعامل با س��ایر دس��تگاه ها، توجه به جایگاه وزارت 
کشور، طراحی امنیتی دقیق برای اداره کشور، مقابله 
با شبکه ترانزیت اتباع بیگانه و مدیریت آن، بالا بردن 
هزینه حضور غیرمجاز اتباع بیگانه در کشور، انتخاب 
اس��تانداران لایق، متدین، متعهد، عاقل و سازگار با 
مردم، لزوم تش��کیل تیم اندیش��ه ورز برای طراحی 
امور، راس��تگو ب��ودن و کارآمدی اس��تانداران، لزوم 
نظارت بر استانداران، تهیه ساز و کاری برای ارتقای 
کارکن��ان وزارت کش��ور و توجه به معیش��ت آنان، 
تش��کیل س��ازمان ملی مهاجرت، توج��ه به نظرات 
نمایندگان، نداش��تن تعجیل در تقسیمات کشوری، 
اصاح قانون انتخابات، رس��یدگی ب��ه بی نظمی در 
س��طح ش��هر، اصاح برخی از قوانی��ن و نظارت بر 

کارکرد مالی شهرداری ها تاکید کردند.

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در فناوری 
پیشرفته جزء مدعیان بزرگ دنیا هستیم، گفت: 
راه معاون�ت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، درست و همراه با نتایج روشن 

است که باید حتما ادامه یابد.
به گزارش ایس��نا، محمدرضا عارف در مراسم تودیع 
و معارفه دهقانی فیروزآبادی و حسین افشین معاونان 
پیش��ین و جدید علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاس��ت جمهوری، اظهار کرد: در گذشته گاهی برای 
ایجاد یک درس در یک دانشگاه بزرگ مشکل داشتیم. 
در راه اندازی های، عموما با اغماض اس��اتید را انتخاب 
م��ی کردیم و حداق��ل ها را نداش��تیم. یک مجموعه 
۱۷۵ هزار دانش��جویی در مراکز آموزش عالی داشتیم 
که بخش��ی از آنها کیفیت نداشت و منحل کردیم اما 
امروز به جایی رسیده ایم که در فناوری پیشرفته جزء 

مدعیان بزرگ دنیا هستیم.
وی تاکی��د کرد: این نتیجه زحم��ات و تاش های 
جوانان پر انرژی و پرشور کشور بوده است که در این ۴ 
دهه این جوانان بودند که ما را به سمت جلو هل دادند 
و امروز وضعیت خوبی داریم.معاون اول رئیس جمهور 
ادامه داد: آقای دهقانی گفت که افشین به او گفته است 
من راه تو را ادامه می دهم؛ طبیعی است راهی که این 
معاونت انتخاب کرده، راهی درس��ت و همراه با نتایج 
روشن است که باید حتما ادامه یابد.عارف خاطرنشان 
کرد: رئیس جمهور همه جا وقتی یک مسئولی گزارش 
م��ی دهد، می گوید هدف چیس��ت؟ یعنی ما امروز از 
شما هدف ۴ ساله می خواهیم.عارف افزود: موضوعی در 
کل برنامه های توسعه هم موجود دارد، توجه به مزیت 
نسبی اس��ت. به محض این که از موضوع مزیت نسبی 
صحبت می کنیم، اول نیروی انس��انی مطرح می شود. 
شاخص های کمی و کیفی نیروی انسانی، یک سرمایه 
معنوی را برای ما به ارمغان آورده است. منابع زیرزمینی، 
ظرفیت بالای دانشگاه و کیفیت آن، مزیت نسبی است 
که باید در همه برنامه ریزی ها و تاش ها استفاده شود.

وی ب��ا بیان این که »تعه��دات ملی ما یک��ی دیگر از 
مزیت های ماست«، گفت: ما چه تعهدات ملی داریم؟ 
س��ند چشم انداز، در رأس همه تعهدات ملی قرار دارد؛ 
جایگاه اول در منطقه در همه زمینه ها میثاق ملی است 
و بنا بوده تا سال آینده به این برسیم که عقب ماندیم 
و حتما باید جبران ش��ود.  مع��اون اول رئیس جمهور 
خاطرنش��ان کرد: محوریت تحقق سند چشم انداز به 
طور طبیعی به عهده معاونت علمی است. گام های اولیه 
برداشته ش��ده و به جای رسیدیم که بدون استناد به 
نیروی جوان علمی نمی توانیم جلو برویم. زمانی که این 
سند تصویب می شد، ما در برخی از شاخص ها، جایگاه 
اول یا دوم در منطقه را داش��تیم. یادمان باش��د  ما در 
منطقه ای پویا زندگی می کنیم. شاخص های مد نظر ما 
در طول ۲۰ س��ال گذشته بسیار دگرگون شده است. 
ما در این فضای رقباتی می خواهیم پیشتاز باشیم.وی 
همچنین اظهار کرد: اولین کلید عملیاتی برنامه هفتم 
توسعه با تشکیل شورای عالی راهبری این سند خوب، 
زده شد. درآن جلسه عموما از اهداف خوب و مترقی ای 

این برنامه صحبت شد. ایرادی که به این سند می شود 
گرفت این اس��ت که منابع مورد نیاز دیده نشده است؛ 
در برنامه هفتم تکلیف شده که دولت ظرف یک سال 
منابع را لحاظ و به مجلس ارس��ال کند؛ ان ش��االله این 
ایراد هم رفع می شود.عارف با اشاره به این که  معاونت 
علمی را دس��تگاه نمی دانیم ک��ه در رقابت یا رفاقت با 
س��ایر دستگاه ها باشد بلکه یک معاونت ستادی است، 
تاکید ک��رد: حرف معاونت علمی ریاس��ت جمهوری، 
حرف علمی رئیس جمهور و دولت است لذا وارد رقابت 
با هیچ دستگاهی نمی شود. دولت که با خودش رقابت 
نمی کند. دستگاه ها ممکن است رقابتی داشته باشند 
که بد هم نیس��ت که گاه��ی این رقابت ها به اختاف 
تبدیل می ش��ود که دول��ت و رئیس جمهور باید آن را 
حل کند. علی الاصول مرجع حل اختاف های علمی 
دستگاه ها، معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور است. 
خواهشم این است که به هیچ وجه این معاونت علمی و 
فناوری رئیس جمهور را دستگاه ندانید که اگر دستگاه 
بدانیم هم منابع تقس��یم می شود و هم مسئولیت ها 
که نباید اینگونه شود. همه اختیارات و مسئولیت های 
رئیس جمهور در بخش علم و فناوری در این معاونت باید 
مدیریت شود.وی همچنین گفت: باید کارهایی را انجام 
دهیم که دیگران نمی توانند؛ یعنی یا صاحیت سازمانی 
ندارند  یا در رقابت بین دس��تگاهی، متوقف می شوند. 
هیچ دستگاهی نباید با معاونت علمی رقابت کند؛ اگر به 
مرحله رقابت رسید، یعنی رقابت با رئیس جمهور.  نقش 
معاونت علمی، حل مشکات، مسائل و اختافات بین 
دستگاه ها باشد. بررسی شود وزارت علوم یا دانشگاه ها 
در انجام مس��ئولیت های خود چه مش��کاتی دارند. 
بای��د با رویکرد علمی، برنامه ری��زی کرد که دغدغه 
مال��ی وزارت علوم یا دانش��گاه ها ب��ه دغدغه علمی 
تبدیل ش��ود.وی افزود: امروز ت��ب هوش مصنوعی 
و کوانتوم خیلی بالا گرفته اس��ت. ای��ن دو فناوری 
جزو راهبردهای اصلی ماست. دکتر افشین ظرف دو 
هفته آینده به ما گزارش دهند که در این دو زمینه 
چه اقداماتی انجام گرفته و برای پیش��تاز ش��دن در 
ای��ن زمینه باید با چه س��ازوکاری جلو برویم.معاون 
اول رئیس جمهور با اش��اره به اهمیت مش��ارکت در 
تولی��د ثروت ملی ، تصریح کرد: واقعیت این اس��ت 
که در ۴ دهه گذشته، به دلیل عدم حاکمیت علم بر 
نهادها و سیس��تم های اداره کشور، ما منبع افزایش 
هزینه برای کشور بودیم. یک مرور کلی کنید ببینید 
در ای��ن ۴ دهه چه قدر به ثروت مل��ی اضافه کرده 
ایم؟ همه دولتمردان و دستگاه ها هنرشان، پیشنهاد 

اضافه کردن هزینه ها بوده است و مرتب هزینه ملی 
ب��دون این که ثروت ملی اضافه ش��ود، افزایش یافته 
اس��ت. امروز معاونت علمی و فناوری رئیس جمهور 
باید در تولید ثروت ملی پیشتاز باشد. سهم بالایی از 
افزایش ثروت ملی باید در این معاونت مدیریت شود 
که چه کنیم تا این مسأله به طور جدی دنبال شود؟ 
پاسخی که شما به ما می دهید، اقتصاد دانش بنیان 
اس��ت.عارف خاطرنش��ان کرد: مبنای برنامه چهارم 
توس��عه، دانش بنیان بود که به دلایلی عما برنامه 
چهارم اجرا نشد و با نقدهای غیر دقیق کنار گذاشته 
ش��د. امروز خوشبختانه بس��تر برای این مسأله مهم 
که حاکمیت دانش بنیانی در همه امور است، فراهم 
است؛ در اینجا مشخصا بحث من اقتصاد است حتی 
اگ��ر عنوان معاونت علمی و فن��اوری رئیس جمهور 
ب��ه معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان هم 
تغییر نکرده بود، این معاونت باید همه امور فعلی را 
مدیریت می ک��رد که با حمایت کامل دولت روبه رو 
است؛ قرار نیس��ت وعده ای بدهیم و برویم، شخص 
رئیس جمهور و دولت در این مسیر در خدمت شما 
هس��تند.معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: از آقای 
افش��ین می خواهم که به ما اعام کند چه هدفی را 
در ۴ سال آینده دنبال می کند. خروجی آن در بحث 
اقتصادی اس��ت. ما خیلی با بحث علمی این معاونت 
کاری نداریم چ��ون می دانیم خودتان به خوبی جلو 
می روید؛ بحث ما امروز اقتصادی است. امروز مساله 
کشور تولید ثروت است. این ستادها در ۴ سال آینده 
در زمینه تولید ثروت چه خواهند کرد؟ گزارش های 
منظمی به دس��ت ما برس��دوی در بخش دیگری از 
اظه��ارت خود گف��ت: بنیاد ملی نخب��گان کارهای 
ارزشمندی کرده و از افتخارات من این است که عضو 
هیأت امنای این بنیاد بوده ام ولی فلس��فه تش��کیل 
این بنیاد، حمایت از نخب��گان نبود البته حمایت از 
نخبگان کار خوبی است ولی کم زحمت ترین کار این 
است که بیاییم بگوییم ۱۰ نفر اول کنکور را بورسیه 
می کنیم. انگیزه اصلی تش��کیل بنیاد ملی نخبگان، 
کش��ف استعدادها بود و نه فقط در تهران و اصفهان 
و ش��هرهای بزرگ بلکه در دورترین نقطه کش��ور و 
مثا در سیس��تان و بلوچستان که کار بسیار سختی 
اس��ت.عارف همچنین با بیان این ک��ه »مقام معظم 
رهبری به من ماموریت دادند تا اساسنامه بنیاد ملی 
نخبگان را بنویسیم که دو سال طول کشید«، تاکید 
کرد: ماموریت این بنیاد کش��ف اس��تعدادها بود اما 
وقتی تشکیات به مرور دولتی می شود و می خواهد 
گزارش کمّی بدهد، با مش��کاتی روبه رو می ش��ود. 
خواه��ش می کنم در این موضوع بازنگری ش��ود. نه 
این که مس��یری که می روی��د، تغییر کند ولی روی 
گس��ترش کمّی آن هم حرف داریم و موافق نیستیم 
که با فش��اری که آمد، الان باید در خیلی از استان ها، 
بنیاد ملی نخبگان حضور داشته باشد و بخش مهمی 
از بودجه آن صرف امور جاری ش��ود؛ شاید با مکانیزم 
های دیگری بتوانیم بنیاد را به عنوان س��تاد کش��ف و 

توانمندسازی استعدادها تبدیل کنیم.

در کمیسیون امنیت ملی مطرح شد
مومنی: باید ورود اتباع به کشورمان متوقف شود

تودیع و معارفه معاونان علمی ریاست جمهوری
عارف: در فناوری پیشرفته جزء مدعیان بزرگ دنیا هستیم

 راه معاونت علمی باید ادامه یابد
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 صفحه  2««

اهم مباحث جذاب نشست علنی شماره ۲۰۶ پارلمان شهری تبریز به روایت تحلیلی "عصرآزادی"

شورای شهر تبریز
در انتظار چهره خبرساز

 مدیرکل صدا و سیمای مرکز آذربایجان  شرقی 
در جمع خبرنگاران تاکید کرد؛

صدا و سیما طرفدار تولید قطعات 
موسیقی آذربایجانی است

3

6

کسب ۶ مدال رنگین توسط تیم 
منتخب کیک بوکسینگ واکو 

آذربایجان شرقی

 امسال نیازی به
 واردات گندم نداریم

7
 صبر کنید کابینه کار کند 

و از روی عملکرد، نقد کنید

2

رئیس کمیسیون کشاورزی، آب 
و محیط زیست اتاق بازرگانی 

تبریز تأکید کرد؛

 حضور آذربایجان
 در بازارهای جهانی
 با مشارکت دولت 
و بخش خصوصی

3

 لعل اباذری با 
»هنر هنر« در سومین 

 آرت فیر تهران
 شرکت  می کند

برگزاری آخرین 
اردوی تیم ملی والیبال 

 نشسته  پیش از اعزام 
به پاریس

6

8

سخنگوی شورای نگهبان از تائید طرح اصاح 
قانون بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور از سوی این 

شورا خبر داد.
به گزارش گروه سیاس��ی ایرنا، هادی طحان نظیف 
در صفحه ش��خصی خود در فضای مجازی نوش��ت: 
»ط��رح اصاح تبصره ه��ای )۶( و )۱۳( قانون بودجه 
س��ال ۱۴۰۳ کل کش��ور« که در مرحله قبل با ابهام 
مواجه ش��ده بود، پ��س از انجام اصاحات از س��وی 
مجلس ش��ورای اسامی و بررس��ی مجدد در شورای 

نگهبان خاف موازین ش��رع و قانون اساسی شناخته 
نشد.

طرح اص��اح تبصره ه��ای )۶( و )۱۳( درخصوص 
»ش��رکت های دولتی زیان ده و دارای زیان انباشته یا 
سربه س��ر« اعاده شده از سوی شورای نگهبان بود که 
دلیل این شورا ایجاد ناترازی در قانون بودجه بود و با 
نظر کمیسیون اقتصادی قید »هزینه شدن اعتبارات 
مربوط به حکم این بند« به طرح اضافه ش��د و مورد 

موافقت شورای نگهبان قرار گرفت.

طحان نظیف: 
شورای نگهبان طرح اصلاح قانون بودجه ۱۴۰۳ را تائید کرد


